
Protokół Nr XXIX/09 
z odbytej sesji Rady Miejskiej 

 w dniu 30 marca  2009r. o godz.14:30 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie. 

 
1.Sprawy regulaminowe 

 
Ad.1.1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady Barbara Szostak otworzyła XXIX nadzwyczajną sesję 
Rady Miejskiej. 
Po powitaniu radnych i przybyłych gości oświadczyła, iŜ zgodnie z listą 
obecności, aktualnie w sesji uczestniczyło 13 radnych (nieobecni 
usprawiedliwieni radni: Joanna Rycerz i Grzegorz  Kazieczko ), co wobec 
ustawowego składu rady 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik 
nr 1 i 2 do niniejszego protokołu). 
 

Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Przewodnicząca poinformowała, iŜ do porządku obrad naleŜy wprowadzić 
projekt uchwały 2.3. w sprawie intencji realizacji inwestycji 
pn. „Zagospodarowanie terenu wokół Szkoły Podstawowej w Kowalowie”. 
Ponadto zwróciła się z zapytaniem , czy są jeszcze inne propozycje lub uwagi  
do porządku obrad.  
Innych propozycji i uwag do porządku obrad radni nie zgłosili. 
 
Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
W związku z tym , iŜ do porządku obrad uwag nie wniesiono, przystąpiono więc 
do głosowania. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodnicząca poinformowała , iŜ radni nie wnieśli poprawek i zastrzeŜeń do 
przedstawionego protokołu z sesji odbytej w dniu 11.03.2009r.w związku z 
czym przyjęcie protokołu poddała pod głosowanie. 
 
Za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych. 
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Dalsze obrady sesji prowadził wiceprzewodniczący Andrzej Adamski.  
 
1.5.interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy róŜne. 
W tym punkcie wiceprzewodniczący odczytał pismo skierowane do Dyrektora 
ZAMK , w którym to burmistrz zobowiązuje do usunięcia występujących 
nieprawidłowości w zakresie gospodarki odpadami na nieruchomościach 
będących w zarządzie ZAMK połoŜonych przy ul. Kościuszki 32,34 i 46. 
Wyznaczając termin uprzątnięcia  do dnia  31.03.2009r. oraz powiadomienie 
burmistrza o sposobie załatwienia ww. sprawy. 
 
Odczytał równieŜ pismo  z Wydziału Nadzoru i Kontroli Urzędu Woj. w 
Gorzowie Wlkp. w sprawie niewaŜności uchwały Nr XXVII/2/09 Rady 
Miejskiej z dnia 13 lutego 2009r. w sprawie   nadania statutu Urzędowi 
Miejskiemu w Rzepinie – uchwałę podjęto niezgodnie z prawem. 
 
Ponadto Przewodnicząca Rady B. Szostak poinformowała, iŜ do biura rady 
wpłynęła ponowna skarga złoŜona przez Panią Małgorzatę Janaszkiewicz w 
sprawie odmowy przydziału lokalu mieszkalnego. 
Wobec powyŜszego skargę  przekazała Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej 
celem rozpatrzenia wg kompetencji. 
 
Poinformowała równieŜ, iŜ radni w dniu dzisiejszym otrzymali sprawozdanie z 
wykonania budŜetu Miasta i Gminy Rzepin za 2008r. które będzie przedmiotem 
sesji absolutoryjnej , którą wstępnie zaplanowano na dzień 21.04.2009r.    
 
Przypomniała równieŜ radnym o składaniu oświadczeń majątkowych – termin 
upływa 30 kwietnia 2009r. 
 
Ponownie przekazała prowadzenie sesji wiceprzewodniczącemu Andrzejowi 
Adamskiemu. 
 
Wiceprzewodniczący  zwrócił się do zebranych o zabieranie głosu. 
 
Wobec czego głos zabrał sołtys wsi Starków Pan J.Siejkowski pytając , czy 
poczyniono juŜ kroki w sprawie pozyskania nieruchomości połoŜonej w 
Starkowie na kompleks  kulturalno - oświatowo-sportowy. 
Nadmienił, iŜ wstępne oględziny nieruchomości były , więc moŜe jakieś decyzje  
zapadły, chciałby się czegoś  dowiedzieć w tej kwestii. 
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Następnie głos zabrał radny A.Pych  pytając, czy wniosek na budowę 
kanalizacji starego miasta został zatwierdzony , poniewaŜ Marszałek 
Województwa ogłosił listę, lecz Rzepina na niej nie ma, a być moŜe jest jeszcze 
inna lista ,o której radny nie wie? 
W związku z powyŜszym chciałby wiedzieć , czy wniosek na kanalizację 
starego miasta przeszedł na 100%, czy teŜ, tak do końca jeszcze nie wiadomo? 
 
Głos zabrał wiceburmistrz S.Dudzis odpowiadając na pytanie sołtysowi wsi 
Starków – potwierdził , iŜ  radni i burmistrzowie byli w Starkowie, by dokonać 
oględzin jak  rzeczywiście wygląda ww. nieruchomość. Stwierdził, iŜ jest pod 
wraŜeniem , działka jest piękna . Natomiast w budynek naleŜałoby trochę 
zainwestować pieniędzy , aby go wykończyć, jednakŜe o konkretach na tej sesji 
nie powie, gdyŜ jest to koszt rzędu 500 tys.zł.  
W związku z czym, jak na gminę Rzepin jest to duŜa kwota, niemniej z tego co 
burmistrzowi wiadomo , Ŝadnych konkretnych ustaleń jeszcze nie podjęto. 
JednakŜe burmistrz planuje powołać rzeczoznawcę , który wyceni nieruchomość 
i w późniejszym okresie czasu, być  moŜe zapadną decyzje. 
 
Natomiast jeśli chodzi o projekt budowy kanalizacji starego miasta -
rzeczywiście  nie jest ujęty na liście  , która  została przedstawiona w Urzędzie 
Marszałkowskim z tym , Ŝe naleŜy zaznaczyć , iŜ jest to lista nie pełna , bo 
opiewa kwotę 30 mln. zł. a do rozdysponowania jest wg szacunków ( w 
zaleŜności od kursu EURO) od 60-70 mln.zł. , ponadto na tej liście będą 
umieszczone dodatkowo jeszcze inne projekty. 
Na tą chwilę gmina otrzymała odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego, Ŝe nasz 
projekt został warunkowo dopuszczony i po spełnieniu określonych formalności 
jest nadzieja , Ŝe znajdzie się na  głównej i ostatecznej liście. 
W kwestii uzupełnienia  Przewodnicząca wyjaśniła, iŜ brała udział w spotkaniu 
z Marszalkiem Woj. Lubuskiego (konferencja w Collegium Polonicom), na 
której to prezentacji wniosek dot. kanalizacji i modernizacji został  
przedstawiony warunkowo są to  dwa wnioski, które będą dopuszczone – 
przewodnicząca przytoczyła słowa marszałka.  
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Ad.2. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad.2.1. zmian budŜetu i w budŜecie. 

 
Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ w projekcie uchwały głównie chodzi o 
zabezpieczenie środków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 
”Zagospodarowanie terenu wokół szkoły podstawowej w Kowalowie”. 
Zadanie to planuje się  zrealizować w cyklu 2 – letnim tj.: w roku 
2009r.- 4000zł.,  a w 2010r.- 954.846,26zł. 
Ponadto poinformowała , iŜ wszystkie dokumenty księgowe zostały zamknięte i 
jak zakładano , Ŝe rok budŜetowy będzie zamknięty nadwyŜką budŜetową  w 
kwocie 1.500 tys.zł. – nie wyszło , w związku z tym naleŜy, poszukać w 
budŜecie ok.600 tys.zł., aby pokryć dziurę budŜetową. 
PoniewaŜ rok budŜetowy zamknięto wolnymi środkami jako nadwyŜki środków 
pienięŜnych na rachunku bankowym, wynikającego z rozliczeń kredytów i 
poŜyczek z lat ubiegłych kwotą - 909.102 zł. co daje róŜnicę 590.898zł. 
Dlatego naleŜało  zwiększyć dochody z tyt. sprzedaŜy mienia o kwotę 
300tys.zł., tj.: podatek od nieruchomości o 210 tys.zł., oraz podatek od 
nieruchomości –osoby fizyczne o 84.898zł.  
Poza tym gmina otrzymała dodatkowe środki z Urzędu Wojewódzkiego w 
kwocie 4.500zł. na płace  dla pracowników OPS. 
Jeśli chodzi o wydatki – dyrekcja przedszkola nr 3 zwróciła się z prośbą o 
przesunięcie środków między paragrafami, poniewaŜ naliczenie  na fundusz 
świadczeń socjalnych zwiększyło się , w związku z czym dokonano przesunięć z 
płac na fundusz świadczeń socjalnych . 
 Natomiast na zadania inwestycyjne w br. gmina planuje wydać kwotę 
15.279,903zł. 
W związku z powyŜszym głos zabrał radny M. Radzik pytając na jakiej 
podstawie zwiększono dochody z tyt. wpływu z podatków, skoro kwoty z 
podatku były ujęte w budŜecie głównym. 
Jak wynika z ww. informacji podwyŜsza się o 300 tys.zł. podatki, w związku z 
tym chciałby wiedzieć , czy burmistrz zamierza podwyŜszyć stawkę podatków?  
a być moŜe w budŜecie  zostało to ukryte. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ nie było nic  ukryte , po prostu załoŜono w budŜecie,  
Ŝe rok budŜetowy 2008 zamknie się nadwyŜką budŜetową w wysokości 
1,5 mln.zł. JednakŜe  jest tylko 909.102zł., dlatego wystąpiła konieczność 
poszukania dochodów w kwocie 300 tys.zł. 
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Aczkolwiek pewności nie ma , lecz niestety powstała dziura w budŜecie , którą 
naleŜy „załatać”. 
Następnie głos zabrał radny Dudzis informując , Ŝe sprawą bardzo prostą jest 
oszacowanie ile moŜna  uzyskać pieniędzy z podatków? więc dlaczego tego nie 
zrobiono.  
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe zgadza się z tym, lecz stwierdziła, Ŝe jeŜeli nie 
moŜe zwiększyć dochodów , to moŜe zmniejszyć wydatki ? 
Wobec tego radny Dudzis pytał skąd te pieniądze moŜna wziąć , bo zdaniem 
radnego w chwili obecnej pieniądze te są wirtualne?. 
Tak- potwierdziła Pani Skarbnik ,pieniądze  te są wirtualne. 
 
Natomiast burmistrz Dudzis podał przykład, ”Ŝe jeśli jest 100m2 pomieszczenia 
i od tego płaci się podatek - łatwo jest wyliczyć, Ŝe 100m2 x stawkę za 1m daje 
kwotę do zapłacenia”. Natomiast planując budŜet nie moŜna dosłownie 
wyliczyć, poniewaŜ część podatków nie wpływa w ogóle.  
 
Następnie Pani Skarbnik wyjaśniła , iŜ planując  zwiększenie wpływów z tyt. 
podatków brała pod uwagę zaległości, które figurują na koniec 2008r., bo być 
moŜe część tych zaległości gmina jeszcze uzyska. 
 
W związku z czym radny J.Dudzis stwierdził, Ŝe jak wynika z powyŜszego nie 
wszyscy zapłacili podatek. 
Pani Skarbnik potwierdziła , Ŝe tak zgadza się- skala zaległości w sprawozdaniu 
jest wykazana. 
 
Natomiast radny Radzik uwaŜa , Ŝe  wyliczenie  podatków nie powinno 
stwarzać Ŝadnego problemu. 
Dlatego  nie zgadza się z tym co przedstawiła Pani Skarbnik. 
Pytał więc ,co w takim razie przedkłada się radnym? - plan , czy wykonanie. 
Dlatego sposób planowania budŜetu  dla radnego Radzika jest nie zrozumiały?. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe budŜet planuje się we wrześniu i w związku z 
tym , Ŝe dotychczas występowała nadwyŜka budŜetowa zaplanowano ją teraz 
równieŜ, a rzeczywistość pokazała, Ŝe nadwyŜka budŜetowa wyszła tylko w 
kwocie 909 tys. zł. dlatego pozostałą kwotę trzeba gdzieś poszukać.  
Sytuacja jest, jaka jest dodaje pani skarbnik , lecz trzeba z niej wyjść. 
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Następnie głos zabrał radny Wąsowicz pytając - jeŜeli trzy złoŜone wnioski  
zostaną zatwierdzone , czy moŜe dojść do takiej sytuacji , Ŝe w przypadku 
mniejszych wpływów z podatków gmina będzie musiała w 2010r. z jednego 
wniosku zrezygnować, czy taką sytuację bierze się pod uwagę? 
Pani Skarbnik  wyjaśniła , Ŝe inwestycje , które zaplanowano do zrealizowania 
będą realizowane  w całości z zaciągniętych kredytów. 
W związku z czym radny Dudzis dodaje , Ŝe skoro brakuje pieniędzy w 
budŜecie ,dlaczego  w sprawozdaniu planuje się  zakup telewizora i kopiarki aŜ 
za 20.000 zł.?  
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe to szkoła ze swojego budŜetu zaplanowała zakup 
ww. sprzętu. 
Więcej pytań nie zgłoszono, przystąpiono więc do głosowania. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  
 
 
Ad.2.2. zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Kowalów. 
 
Burmistrz Dudzis wyjaśnił, iŜ gmina planuje inwestycję na terenie Kowalowa 
przy szkole, a dot. ona  budowy dwóch boisk , bieŜni i ogrodzenia. 
W związku z powyŜszym gmina stara się o uzyskanie środków z UE – Program 
Rozwoju Obszarów Wiejskich, który jest rozpisany 50%:50% - tzn. 
dofinansowanie z UE wynosi ok.500 tys. zł. , a drugie tyle  naleŜy dołoŜyć z 
budŜetu gminy. 
Wobec czego  gmina planuje złoŜyć wniosek, którego integralną częścią  jest 
przedłoŜona radnym uchwała. 
 
Następnie głos zabrał radny Pych sugerując, by stworzyć zespół osób 
przeznaczony wyłącznie do pisania wniosków i nie tylko dla wsi Kowalów , ale 
równieŜ dla pozostałych wsi w gminie Rzepin. 
Burmistrz Dudzis wyjaśnił, Ŝe jeŜeli chodzi o zespół ludzi – przy kaŜdym 
projekcie jest tworzony zespół na czele którego stoi Pani A. Zielińska – główny 
specjalista ds. funduszy UE. 
Poza tym jeśli chodzi o wnioski z terenu gminy Rzepin – mieszkańcy nie 
powinni narzekać , wniosków jest naprawdę sporo i jeśli wszystko pójdzie 
dobrze to nie tylko będzie budowane boisko w Kowalowie , lecz równieŜ i w 
Rzepinie. Nadmienił równieŜ, iŜ wnioski moŜna składać, lecz naleŜy pamiętać , 
Ŝe musi być zabezpieczenie finansowe. 
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W związku z czym  naleŜy mieć świadomości , Ŝe  moŜliwości kredytowe 
gminy  są teŜ wyczerpywalne. 
Burmistrz uwaŜa , Ŝe wioski nie zostały pozostawione samym sobie. W roku 
2008 w kaŜdej wsi przeprowadzono jakąś inwestycję. NaleŜy więc przyjąć, Ŝe  
zawsze będzie pieniędzy za mało w stosunku do potrzeb. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.  
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 
Ad.2.3.intencji realizacji inwestycji  „Zagospodarowanie terenu wokół 
Szkoły Podstawowej w Kowalowie”. 
 
Głos zabrał Burmistrz Dudzis informując, iŜ projekt ten jest powiązany z 
projektem uchwały 2.2. Z uwagi na fakt , Ŝe inwestycja jest przewidywana na 
okres 2 lat, Urząd Marszałkowski wymaga dostarczenia uchwały ww. sprawie. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 
Ad.3. 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodnicząca Rady Barbara 
Szostak o godz.15.10 zamknęła XXIX nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w 
Rzepinie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                Przewodniczyła: 
 
M.Szewczyńska 
                                                                       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
                                                                               (-)   Barbara Szostak 


